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РУМЕН КАЦАРОВ

Да си млад, амбици-
озен и изпълнен с
идеи, и да не си напус-
нал България е рядко
срещано явление. Изк-
лючение прави бас-
кетболният деятел
Мартин Механджиев.
Той се запалва по игра-
та в много ранна детс-
ка възраст благодаре-
ние на баща си и голя-
ма част от детството
му преминава по бас-
кетболните зали. Пър-
воначално само гледа,
но много скоро започ-
ва и да играе. Като
всяко дете си мечтае
за НБА, но никога не си
го поставя като само-
цел и вярва, че лич-
ностното развитие и
спортът трябва да вър-
вят ръка за ръка. Кога-
то е едва на 17, завър-
шва курс за баскетбо-
лен съдия, става и ад-
министратор в столич-
ния клуб "Септември".
По негови думи живо-
тът му до момента бук-
вално преминава в
баскетбол. Печели
множество отборни
награди, стрийтбол
турнири и още повече
индивидуални отли-
чия. Механджиев е на
18, когато в главата му
се ражда идеята за На-
ционалната аматьорс-
ка лига по баскетбол
(НАЛБ). Идея, която
според мнозина е на-
ивна и безсмислена,
но Мартин намира за
перспективна и започ-
ва да є отделя сериоз-
но внимание. Така
стартира проектът,
който за трета поред-
на година ще стане ре-
алност.

- Третият сезон на
НАЛБ чука на вратата.
Как върви подготовка-
та и с какво ще е по-
различен той?
Всичко върви чудесно.
Свършихме наистина
много работа това лято
и резултатите не закъс-
няха - интересът към ли-
гата е много голям. Тя
вече се е утвърдила и
смятам, че реномето є
ще е по-различно. Отно-
во ще правим всичко
максимално коректно и
точно, следвайки кон-
цепцията си за разви-
тие. Успяхме да склю-

чим и сътрудничества
със сайтове, фитнес
клуб, нощен бар и други,
като по този начин ще
предоставим и сериозни
отстъпки на състезате-
лите в НАЛБ.

- Разкажи повече за
този проект?

- Идеята ми за лигата
възникна, когато бях на
18 години. Виждах, а и
продължавам да виж-
дам, че нещата на висо-
ките нива не се правят
както трябва, не се
действа в интерес на
баскетбола. Достигнах
етапа, в който осъзнах,
че нещо не е наред,
след като моите връст-
ници, включително и аз,
няма къде да играят.
Същевременно имах из-
ключително много прия-
тели, с които ни свърз-
ваше баскетболната иг-
ра. Бях наясно, че с тази
политика, потенциалът
на баскетбола ни е в
аматьорските лиги. Зна-

ех и че ще мога да се
справям с нещата в ор-
ганизационен план по
отличен начин. Целта
на лигата е да може да
се практикува баскет-
бол, а хората, които оби-
чат спорта, да се забав-
ляват. Все пак състеза-
телният характер е мно-
го важен, за да я има
тръпката и не е същото
като да се играе в учи-
лищния двор. Постепен-
но покрай НАЛБ се съз-
даде баскетболно об-
щество. Това е и нещо-
то, което ми харесва
най-много - необремене-
ното общество. В лигата
иначе се раздават
страшно много награди,
включително и такива
за най-полезен състеза-
тел на всеки кръг. Ат-
мосферата като цяло е
изключително приятел-
ска, а за да стане ясно,
че всичко се прави „ЗА“
баскетбола, се съобра-
зяваме с мнението и же-

ланията на отборите
максимално много.

- Колко струва едно
такова начинание?

- На мен лично ми
струваше и продължава
да ми струва изключи-
телно много труд, вре-
ме, всеотдайност и нер-
ви дори. Когато обаче
някой участник ме позд-
рави за организацията и
ми каже, че НАЛБ му ха-
ресва, всички "такси"
минават на много заден
план и нямат никакво
значение.

- Ами личните средс-
тва и търси ли се възв-
ращаемост?

- В първите си два се-
зона НАЛБ до голяма
степен се самоиздържа.
Това става факт именно
защото намерих страш-
но много съмишленици,
които също помагат за
развитието на лигата и
на баскетбола ни като
цяло напълно безвъз-
мездно. Личните ми раз-
ходи за лигата откъм
финанси не са големи,
дори напротив. Разхо-
дите ми са от друго ес-
тество, като голяма
част от тях вече споме-
нах. Ако някой каже, че
не търси възвращае-
мост за усилията си, ве-
роятно ще излъже. Въз-
вращаемостта отново не
е задължително да бъде
единствено финансова.
Положителните оценки
за лигата и работата ни
също ме правят щаст-
лив. Все пак определено
една от основните ни це-
ли е да намерим стаби-
лен спонсор, с което ли-
гата буквално ще мине
на съвсем друго ниво.

- Каза спонсори. В
света те напират за

Награждават 
Везенков за №1
Един от най-перс-
пективните български
играчи Александър
Везенков ще получи
награда за най-добър
млад играч в гръцкото
първенство. Той ще
присъства на награж-
даването на 17 сеп-
тември в Атина. Тогава
ще бъде и теглен жре-
бият за сезон
2013/2014, като предс-
тавител на Арис ще
бъде именно талант-
ливият българин.
В същото време Ве-
зенков заема все по-
ключова роля в съста-
ва на "жълто-черните"
от Солун, което се до-
казва и от трите конт-
роли на тима от нача-
лото на подготовката.
В последната Арис на-
дигра родния шампи-
он Лукойл Академик с
85:78, а младият бъл-
гарин се отчете с 10
точки срещу отбора,
чийто спортен дирек-
тор е баща му.

Теглят жребия 
във вторник
Общото събрание на
Националната баскет-
болна лига (НБЛ) мъже
ще се събере на 17 сеп-
тември и на него ще бъ-
де обсъдена и уточне-
на окончателно систе-
мата за провеждане на
шампионата през 2013-
2014 година. Обект на
дискусии ще бъде и ка-
лендарът на първенст-
вото.
В същия ден в 14 часа
в заседателната зала
на ет. 1 на Министерст-
вото на младежта, фи-
зическото възпитание и
спорта ще се проведе
редовно заседание на
Управителния съвет, на
което се очаква да се
приеме наредбата на
първенството. Веднага
след това, около 16 ча-
са, ще бъде изтеглен и
жребият за НБЛ.

Литва и 
Франция на 
1/4-финал
Националните отбо-
ри на Литва и Франция
си проправиха път към
четвъртфиналите на
европейското първенс-
тво по баскетбол в
Словения. Литовците
се справиха с Белгия –
86:67, и си подпечата-
ха визите за топ 8.
„Петлите“ пък също
стигнаха до фазата на
елиминациите, след
като станаха първият
отбор, записал 3-циф-
рен резултат до петък
вечер, след 102:91 над
Латвия. 

ООССННООВВААТТЕЕЛЛЯЯТТ  ММЕЕХХААННДДЖЖИИЕЕВВ::

Важен е баскетболът, 
а не личната изгода своето мяс-

то в баскет-
бола. Как
стои този
въпрос в
България?

- Ако
твърдение-
то е, че
спонсорите в
света напи-
рат за своето
място в баскет-
бола, то за най-

голямо съжаление,
логическото заключение
би трябвало да е, че
България не е част от
света. Осъществил съм
личен контакт с над 100
фирми, като около 90%
дори не ми отговориха.
Положението в страната
е затруднено и по ника-
къв начин не се стимули-
ра спонсорирането на
спорт. Фирмите предпо-
читат да дадат пари за
едноминутна реклама по
телевизията, като тези
пари спокойно биха обез-
печили един цял сезон в
НАЛБ. Но смятам, че ра-
но или късно всичко, кое-
то правим с толкова лю-
бов, ще бъде забелязано
и оценено по достойнст-
во.

- Има ли много желае-
щи?

- Има, да. Пак повта-
рям, че потенциалът за
баскетбол в страната ни
е огромен. Има страшно
много деца и възрастни,
които се събуждат и зас-
пиват с мисълта за игра-
та с оранжева топка.
Просто няма никакви ус-
ловия за развитие. Няма
перспектива, няма бъде-
ще. За много хора вече
няма и смисъл. Участни-
ците в НАЛБ обичат иг-
рата и я практикуват за-
ради страстта си.

- Може ли тази лига
да се окаже трамплин
за някой от състезате-
лите към големия бас-
кетбол?

- Надявам се и бих се
радвал изключително
много. Някои играчи от
лигата са били в големия
баскетбол. Всъщност...
големият баскетбол е къ-
дето са големите пари
или където е голямата
любов към играта? Смя-
там, че много от състеза-
телите в НАЛБ имат мяс-
то в големия баскетбол,
да. Личното ми желание
обаче е НАЛБ да остане
синоним на дейност, коя-
то наистина се прави от
любов към играта.

Отборът на Хелга е
последният шампион.

Битките под коша в
лигата не отстъпват
по нищо на
професионалистите.

АМАТЬОРСКАТА ЛИГА
СЕ ПРАВИ С ЛЮБОВ 

Мартин става и ляга с
мисълта за
баскетбол.


